
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 26. januar 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 173
Vil ministeren redegøre for, hvor mange potentielle sager om menneskeudnyttelse, der 
har været siden lovens ikrafttrædelse i juni 2022 og i samme periode, hvor mange sager 
om menneskehandel, der potentielt har været? Vil ministeren redegøre for, om politiet har 
indledt efterforskning i alle sager ad egen drift, eller om det er sket efter anmeldernes 
ønske, samt hvad status i sagerne er og hvilke bestemmelse, sagerne er rejst efter? 
Vil ministeren herunder redegøre for, om politiet automatisk søger at føre sagerne efter 
bestemmelsen om menneskeudnyttelse, hvis vurderingen er, at de ikke kan rejses efter 
bestemmelsen om menneskehandel? Vil ministeren desuden kort beskrive alle sager 
siden juni 2022 og desuden organisere dem efter art, f.eks. tvangsarbejde og prostitution.
Spørgsmålet bedes besvaret senest 7 dage inden besvarelse af REU alm. del - samråds-
spørgsmål E-H.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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